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Ülést tartott 
a Minisztertanács 

A petrolkémia fejlesztési programja — Tüzelőellátás 
A kormány Tájékoztatási hivatala közli: 
a Minisztertanács csütörtökön ülést tar-

to t t 
A kormány megtárgyalta és jóváhagyó-

lag tudomásul vette a szeptember 23—27. 
között hivatalos, baráti látogatáson ha-
zánkban jár t laoszi párt- és kormánykül-
döttséggel folytatott tárgyalásokról szóló 
jelentést 

A Minisztertanács elfogadta a külügy-
miniszternek a Kubai Köztársaságban tett 
hivatalos, baráti látogatásáról szóló jelen-
tést. 

A nehézipari miniszter javaslatot tett a 
petrolkémiai központi fejlesztési program-
nak az V. ötéves tervidőszakban megvaló-
sítandó feladataira és 1980 utáni főbb cél-
jaira. A kormány az előterjesztést elfo-
gadta. 

A Minisztertanács a pénzügyminiszter 
előterjesztése alapján megtárgyalta a ház-
tá j i és kisegítő gazdaságok adóztatását, s 
olyan módosítást fogadott el, amely az 
adófizetés rendszerét egységesíti és egy-
szerűsíti. 

A nehézipari miniszter, valamint az Or-
szágos Anyag- és Árhivatal elnöke jelen-
tést tett az 1976—1977. évi téli fűtési 
idényre való felkészülésről. A tüzelőanyag-
ellátás az év eddig eltelt időszakában ki-
egyensúlyozott volt, s várhatóan nem lesz 
fennakadás az energiahordozókkal való téli 
ellátásban sem. A Minisztertanács a je-
lentést tudomásul vette. 

A kormány ezután egyéb ügyeket tár-
gyal t 

Losonczi Pál Venezuelában 
Losoncéi Pál, az Elnöki 

Tanács elnöke Carlos Andres 
Pérez elnök meghívására hi-
vatalos baráti látogatásra 
Venezuelába érkezett. 

Az IL—62-es különgép csak-
nem 17 órás repülőút utón 
— magyar idő szerint szer-
dán este 10 órakor — szállt 
le a venezuelai főváros ten-
gerparti repülőterén. Az or-
szághatártól sugárhajtású re-

piSSgép adott díszkíséretet 
az első magyar államfőnek, 
aki Dél-Amerika földjére lép. 

Losonczi Pált a repülőté-
ren vendéglátója, Carlos 
Andres Pérez venezuelai el-
nök fogadta, ezt követően 
hangzott el az államfőnek 
kijáró 21 ágyúlövés, a ma-
gyar és a venezuelai him-
nusz. A két elnök ellépett a 
díszegység előtt, majd a ve-

nezuelai államfő üdvözlő be-
szédében meleg szavakkal 
méltatta a látogatás jelentő-
ségét. — A magyar nép — 
mondotta — kezébe vette 
sorsának irányítását, szabad 
hazában él, dolgozik. Erre 
törekszik Venezuela is, küzd 
függetlenségéért, gazdasági 
önállóságáért. Ezt a célt szol-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Távhőszolgáltatás, 
intézmények hűellátása 

Tárgyalta a városi tanács vb 

Csongrádon 

Üj típusú oktatási 
intézményt avattak 

Dr. Kornidesz Mihály mondott beszédet 

Szeged megyei város taná-
csanak végrehajtó bizottsá-
ga tegnap délelőtt ülést tar-
tott. Prágai Tibor tanácsel-
nök-helyettes elnökletével. A 
napirendek első részeként a 
testület megtárgyalta a so-
ron következő tanácsülés 
előkészítését. 

A végrehajtó bizottság 
ülésén szerepelt a távhő-
szolgáltatás és az intézmé-
nyek höellátásának megtár-
gyalása, Kovács Miklós, a 
városgazdálkodási vállalat 
igazgatója előterjesztésében. 
Annak idején, 1972. • január 
1-én, amikor a városgazdál-
kodási vállalat feladata ki-
bővült a távhőszolgáltatással, 
ebben a rendszerben akkor 
még Szegeden 2174 lakást és 
8 közintézményt fűtöttek. 
Négy év múlva, tehát erre 
az évre az így fűtött laká-
sok száma tízezerre növe-
kedett. A várost behálózó 
fűtőművek száma ma 21. 

A városgazdálkodási val-
lalat elsősorban a vállalati 
tevékenységet és az azzal 
szorosan összefüggő kende-
reket terjesztette a végrehaj-
tó bizottság elé. E beszá-
molót kiegészítette á váro-
si tanács vb építési és köz-
lekedési osztálya által kérzi-
tett kontrolljelentés, amely-
ben határozati javaslatként 
szerepelt: a lakossági javíió 
és karbantartó szolgáltató 
tevékenységét a városgazdál-
kodási vállalat a korábbinál 
intenzívebben fejlessze. A 

, közeljövőben már üzemelő 
tízezer lakás Sőleadó-beren-
dezéseinek és vezetékháló-
zatának tervszerű karban-
tartására, javítására Szege-
den még nincs megfelelő 
szervezet. 

A városi tanács vb építé-
si és közlekedési osztályá-
nak kontrolljelentése az 
iVésfc várcera kiterjedően tá-
jékoztatott a hőellátás hely-
zetéről, és a távlati fejlesz-
tés lehetőségeiről. Szeged 
közigazgatási területén a 
földgázprogram végrehajtása 
után a legjelentősebb ener-
giahordozó a 'földgáz lett. 
Az Energiagazdálkodási In-
tézet által ebben az évben 
elkészített energia- és hőel-
látási tanulmány 6zerint az 
összes felhasznált fűtési cé-
lú energiahordozónak há-
romnegyed részét a földgáz 

teszi ki, amelyből a távhő-
ellátós mintegy 20 százalék-
kal részesül. Ennek j Mentős 
része, közel a fele, a lakce-
ság ellátását szolgálja, a 
városgazdálkodási vállalat 
hatáskörében. A város kom-
munális, intézményi és ipa-
ri hőtermelő bázisai elsősor-
ban a földgázenergián ala-
pulnak. A hőtermelőknek 
csak 36 százaléka üzemel 
folyékony vagy szilárd tüze-
lőanyaggal. 

A város távlati hőellátásá-
ban az Energiagazdálkodási 
Intézet, a MÉLYÉPTERV és 
az OKGT elképzelései sze-
rint több fontos hőellátási 
módszer jöhet számításba. A 
legnagyobb és legjelentősebb 
elképzelest az ez évben el-
készült és jóváhagyásra 
megküldött tanulmány tar-
talmazza. A tanulmány a 
város lakossági távlati hő-
ellátását, alternatív gáz- és 
olaj tüzelési központi fűtő 
erőműre alapozza, amely az 
1990-ben történő teljes ki-
épülése esetén 100, illetve 
150 MWó villamos energiát 

termel, és mintegy 25—28 
ezer lakás hő- és melegvíz-
ellátását biztosítaná. E prog-
ramnak a megoldása szoro-
san kapcsolódik az országos 
távlati energiaellátási kon-
cepcióhoz, és így a megva-
lósulás csak kiemelt allami 
beruházásként, központi ' tá-
mogatással valósulhat meg. 
Ezzel a beruházással végle-
gesen megoldható lenne Sze-
ged korszerű lakótelepeinek 
és intézményeinek hosszú 
távon a biztonságos hőellátá-
sa. Egy másik, jelentős hő-
ellátási koncepció a város 
kedvező geotermikus adott-
ságain alapuló termálvízzel 
történő lakótelepi fűtés- 'és 
melegvíz-szolgáltatás, ahol 
a termálvizek másodlagos 
felhasználása is cél. 

A testület elfogadta a 
távhőszolgáltatással kapcso-
latos előterjesztést és a kont-
rolljelentést azzal, hogy a 
témát a közeljövőben ismét 
napirendre tűzi. A végre-
hajtó bizottság a legközeleb-
bi tanácsülést október 28-ra 
hívja össze. 

, • • E n y e d i Z o l t á n f e l v é t e l e 

Az iskolaavató ünnepség elnöksége. A mikrofon előtt dr. Kornidesz Mihály, a Köz-
ponti Bizottság osztályvezetője 

Sajtókonferencia 

Ma kezdődik a fejlődési 
béke-világkonferencia 

Romes Csandra kitüntetése 
Romes Csandra, a Béke-

világtanács főtitkára tegnap 
nagy érdeklődéssel kísért 
sajtóértekezletet tartott a 
Magyar Sajtó Házában a 
hazai és külföldi újságírók 
részvételével a fővárosunk-
ban ma kezdődő fejlődési 
béke-világkonferencia előké-
születeiről és feladatairól. 

Elmondta a többi között, 
hogy a budapesti tanácsko-
zás — amelyen több mint 
száz ország fél ezer küldötte 
vesz. részt — elsősorban a 
fejlődő országok belső tár-
sadalmi átalakulásának kér-
déseit, politikai, gazdasági 
függetlenségük és a békéért, 
az enyhülésért, a leszerelé-

sért folytatott küzdelem ösz-
szefüggéseit vizsgálja. * 

A Béke-világtanács nem-
zetközi tekintélyének növe-
lésében, valamint a nemzet-
közi békeszervezet és a Ma-
gyar Országos Béketanács 
közötti szoros együttműkö-
dés megteremtésében kifej-
tett munkássága elismeréséül 
a Magyar Népköztársaság 
Elnöki Tanácsa a Béke és 
Barátság Érdemrend kitün-
tetésben részesítette Romes 
Csandrát, a Béke-világtanács 
főtitkárát. Az érdemrendet 
a Parlament Munkácsy-ter-
mében Gáspár Sándor, az 
Elnöki Tanács helyettes el-
nöke adta át. 

A holnap nemzedékének képzésére hivatott ú j iskola 
felavatásával ünnepelte tefyjap, csütörtökön felszabadulásá. 
nak 32. évfordulóját megyénk egyik legősibb városa, Csong-
rád. A bökényi ú j városrészben felépített, 4 szaktárgyi elő-
adó- és 14 tantermet, hatszáz személyes konyhát, éttermet 
és 120 személyes kollégiumot magában foglaló iskolakomp-
lexumban ipari szakmunkásképző, valamint faipari szak-
középiskola kapott helyet. A Munkaügyi Minisztérium és a 
tanácsi szervek összefogásával felépített oktatási létesít-
mény több mint harminchárommillió forintba került. Fe-
hér falai messzire látszanak: hirdetik, hogy a szocialista 
állam anyagi lehetőségeinek arányában gondot fordít a mű-
veltség, a szakmai és általános képzettség terjesztésére hi-
vatott iskola külső megjelenésére is. 

A jelenleg 247 fiatal szakmunkásjelöltnek és 104, szak-
középiskolai tanulmányokat folytató diáknak otthont adó 
intézmény ünnepélyes felavatása alkalmából az iskolában 
rendezett ünnepséget Gál Lajos igazgató nyitotta meg. Kö-
szöntette a megjelenteket, akik között ott volt dr. Korni-
desz Mihály, a Magyar Szocialista Munkáspárt Központi 
Bizottságának osztályvezetője, dr. Koncz János, a megyei 
pártbizottság titkára, Szabó G. László, a megyei tanács el-
nökhelyettese, dr. Somogyi Ferenc, a Csongrád városi párt-
bizottság első titkára, dr. Varga József, a városi tanács el-

.nöke, Vallyon Aladárné, csongrádi országgyűlési képviselő, 
a Munkaügyi, a Könnyűipari és a Művelődésügyi Minisz-
térium képviselői, valamint Csongrád város társadalmi, ál-
lami és gazdasági életének több vezetője, 

Az ú j iskola tanulói és a 
városi zeneiskola növendé-
kéi által adott kulturális mű-
sort követően dr. Kornidesz 
Mihály mondott avatóbeszé-
det. Ennek során megemlé-
kezett a váro6 felszabadulá-
sának évfordulójáról, a hely-
ség múltjából számunkra leg-
értékesebb hagyományokról, 
az ú j ország megteremtésé-
ért munkálkodók seregéről. 

— Méltán. csodáljuk és 
becsüljük három évtized 
ezernyi művet, alkotását. 

Dr ami leginkább megér-
demli csodálatunkat és tisz-
teletünket, az az új, szo-
cialista ember, 

aki megszabadulva a röghöz-
kötöttségétől, babonáitól, ma-
gában is egy ú j világot ép í t 

Sokat tanul, hasonlíthatatla-
nul többet apáinál, töri ma-
gát, hogy eszével élve felis-
merje és megoldja gondja i t 
az elért eredményeken meg 
sem pihenve, ú j feladatokat 
vállal; úgy alakít ja környe-
zetét, hogy közben maga is 
változik, formálódik. Űj utat 
építeni, ú ja t létrehozni soha-
sem volt könnyű feladat, és 
ma sem az. Tudjuk, hogy az 
utánunk következőknek, a 
ma tanuló fiataloknak sem 
hagyhatjuk örökül készen, 
befejezetten e folyton szé-
pülő-gazdagodó társadalmat. 

Nekik is meg kell küzdeni, 
hogy berendezzék életüket, 
hogy építsék a drága jö-
vendőt 

— mondotta a szónok, majd 

beszélt az ú j intézménynek 
arról a sajátosságáról, hogy 
benne a szakközépiskolai és 
szakmunkásképzés teljes egé-
szében összefonódik, s ezzel 
kifejezi, hogy a holnap szak-
munkásainak képzése egyre 
inkább beilleszkedik a kö-
zépfokú oktatás rendszerébe. 

Az ú j iskola tanári testü-
letéhez és tanulóifjúságához 
szólva a Központi Bizottság 
osztályvezetője kifejtette: 

— Önök jól tudják, hogy 
sok minden hiányzik még ah-
hoz, hogy az ú j intézmény 
teljes értékű, a szükségnek 
megfelelő életet tudjon élni. 

De a lehetőség itt áll most 
a nevelőtestület és a tanu-
lók előtt, hogy közös mun-
kával még szebbé, a cél-
nak még inkább megfelelő-
vé alakítsák új otthonukat. 

Bizonyára megkapják ehhez 
a segítséget a város tanácsá-
tól, üzemeitől, amelyek már 
eddig is fontos teendők kö-
zött tartották számon az in-
tézmény léterehozását. A ne-
velőtestület, a diákok közös 
munkáján múlik', hogy ebből 
az iskolából még jobb szak-
munkások kerül jenek az üze-
mekbe. Olyanok, akik az 
egyre növekvő szakmai és 
társadalmi követelményeknek 
maradéktalanul megfelelnek. 
Megkönnyíti ezt a nevelő-
munkát, hogy ennek az isko-
lának még nincsenek hagyo-
mányai, nehezen levetkőzhető 
régi szokások sem alakultak 
ki falai között. De ez egy 
ben nehézsége is az itt folyó 
nevelőmunkának. Mégpedig 
azért, mert nincsenek lelke-
sítő elődök, az iskola falai 
között tanult nemzeti nagy-

(Folytatás a 2. oldalon.) 


